
Protokół Nr XLVIII/2022 

z posiedzenia Rady Powiatu Wieruszowskiego  

w dniu 30 czerwca 2022r. 

 

AO-BR.0002.6.2022 

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności. 

 Rada Powiatu Wieruszowskiego VI Kadencji rozpoczęła obrady o godz. 13:19 w Sali 

Sesyjnej w Starostwie Powiatowym w Wieruszowie. Działając na podstawie art. 15 ust. 1 

ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (t.j. Dz. U. z 2022 r. poz. 528) 

obrady XLVIII Sesji Rady Powiatu otworzył Andrzej Żóraw, Przewodniczący Rady Powiatu 

Wieruszowskiego, zwany w dalszej części protokołu Przewodniczącym Rady, który stwierdził, 

że z ustawowej liczby 17 radnych, obecnych jest 12. W związku z powyższym stwierdził 

prawomocność obrad, powitał radnych, Zarząd Powiatu. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady powiedział, że wraz z zaproszeniem na sesję Radni otrzymali 

porządek obrad i zapytał, czy są jakieś wnioski o zmianę porządku obrad. W związku  

z brakiem wniosków, Radni obradowali zgodnie z przyjętym porządkiem obrad. 

 

Porządek obrad:                                                                           

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

26 maja 2022 r. 

4. Interpelacje i zapytania. 

5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

1) w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok; 

2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026; 

3) w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Wieruszowskiego na rzecz Gminy Lututów; 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na 

utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu 

rodzinnego. 

6. Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego (w tym ruchu 

drogowego) oraz skuteczności działania Komendy Powiatowej Policji                                         

w Wieruszowie w 2021 roku. 

7. Ocena stanu sanitarnego powiatu wieruszowskiego za rok 2021. 

8. Informacja z działalności Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sieradzu na temat 

realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na obszarze Powiatu Wieruszowskiego                      

za rok 2021. 
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9. Informacja z działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego  

w Wieruszowie za 2021 rok. 

10. Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                            

w Wieruszowie za 2021 rok. 

11. Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Wieruszowskiego z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami.  

12. Zapytania zwykłe i odpowiedzi.  

13. Zakończenie obrad.     

 

   

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XLVII Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 26 maja 2022 

roku. 

Przewodniczący Rady poinformował, że każdy radny otrzymał protokół z XLVII Sesji 

Rady Powiatu drogą e-mailową i  do dnia poprzedzającego sesję nie wpłynęły żadne uwagi.

 W związku z powyższym Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie protokół  

z XLVII Sesji z dnia 26 maja 2022 roku. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: 

W głosowaniu wzięło udział 12 radnych, w tym: 12 głosów za przyjęciem protokołu,                              

0 przeciw, 0 wstrzymujących się.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XLVII Sesji Rady 

Powiatu Wieruszowskiego z dnia 26 maja 2022 r. został przyjęty jednogłośnie. 

 

Następnie Starosta Stefan Pietras w imieniu Samorządu Powiatu Wieruszowskiego 

przekazał gratulacje i wyrazy uznania za dotychczasowe osiągnięcia sportowe i promocję 

orienteeringu dla Pana Adama Śliwakowskiego z okazji Jubileuszu 25-lecia 

Międzyszkolnego Uczniowskiego Klubu Sportowego „Junior”. 

 

Pan Adam Śliwakowski podziękował za możliwość zapoczątkowania orienteeringu  

w Powiecie Wieruszowskim. Przekazał, że ze strony starostwa zawsze spotykała  

go życzliwość i przyjaźń. Podziękował za lata wspierania jego działań oraz wyraził 

nadzieję na dalszą współpracę. 

 

Dołączyła Radna Zofia Siwik – obecnych 13 Radnych. 

 

Punkt 4 

Interpelacje i zapytania. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że jeżeli są jakiekolwiek interpelacje bądź 

zapytania to prosi o składanie ich tylko w formie pisemnej – bez ich wygłaszania. Nadmienił, 

że treść interpelacji i zapytań oraz udzielonych odpowiedzi jest publikowana w Biuletynie 

Informacji Publicznej.  
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Punkt 5 

Podjęcie uchwał Rady Powiatu Wieruszowskiego: 

 

1) w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok;  

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Zwrócił się z prośbą do Starosty Stefana Pietrasa  

o wprowadzenie do tematu. Starosta przekazał, że wprowadza się środki pomocy finansowej  

udzielonej Powiatowi Wieruszowskiemu przez Powiat Kępiński w kwocie 5.492 zł                                

na pokrycie kosztów uczestnictwa w Warsztatach Terapii Zajęciowej w Wieruszowie  

za mieszkańca Powiatu Kępińskiego. Zwiększa się dochody własne powiatu o łączną kwotę 

1.126 zł z grzywien, mandatów i innych kar od osób fizycznych. Zwiększa się dochody Powiatu 

Wieruszowskiego o środki Funduszu Gospodarki Zasobem Geodezyjnym i Kartograficznym  

w kwocie 136.000 zł na realizację projektu modernizacji osnowy wysokościowej na terenie 

powiatu wieruszowskiego. Zwiększa się dochody powiatu o środki z Funduszu Pomocy                          

dla jednostek samorządu terytorialnego na realizację dodatkowych zadań oświatowych 

związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami będącymi 

obywatelami Ukrainy w kwocie 11.483 zł. Powyższe środki wprowadza się do budżetu Zespołu 

Szkół Ogólnokształcących w Wieruszowie z przeznaczeniem na wynagrodzenia nauczycieli, 

pochodne od wynagrodzeń oraz zakup materiałów i wyposażenia. Na podstawie Pisma Ministra 

Finansów z dnia 14 czerwca 2022 roku zmniejsza się dochody Powiatu Wieruszowskiego  

w części oświatowej subwencji ogólnej o kwotę 679 zł, powyższe środki zmniejszają również 

wydatki rezerwy oświatowej. Zgodnie z Umową Nr 2021-1-PMU-4416 do budżetu Zespołu 

Szkół Ponadpodstawowych im. St. Staszica w Wieruszowie wprowadza się środki projektu: 

„Ponadnarodowa mobilność uczniów” na kwotę 172.890 zł. W związku z otrzymanym 

dofinansowaniem z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program Inwestycji Strategicznych  

do zadania pn.: „Przebudowa drogi powiatowej nr 4545E Lututów - Świątkowice” w kwocie 

15.614.076 zł, dokonuje się zwiększenia nakładów na rok 2022 o kwotę 292.005 zł celem 

zabezpieczenia wkładu własnego na realizację tego zadania w roku bieżącym (łączna kwota 

830.244 zł). Kwota dofinansowania zostanie wprowadzona w roku 2023. Starosta zgłosił 

autopoprawkę, dotyczącą otrzymanego dofinansowania na zadanie pn.: „Poprawa stanu 

technicznego drogi powiatowej nr 4502E Naramice – Walichnowy – Czastary na odcinku 

granica powiatu wieruszowskiego – Walichnowy” w kwocie 427.690 zł, wprowadza się 

powyższą kwotę do budżetu jednocześnie zmniejszając wkład własny na powyższym zadaniu 

do kwoty 672.310 zł (zmniejszenie wkładu o 177.690 zł). Łączne nakłady na to zadanie 

przewidziane na ten rok wynoszą 1.100.000 zł. Uzupełnia się środki na zadaniu: „Budowa 

informacji przestrzennej wspierającego świadczenie e – usług przez powiaty z terenu 

województwa łódzkiego” o kwotę 1.062 zł, w związku ze zmianą harmonogramu płatności 

przesłaną przez ZPWŁ. W budżecie w rozdziale 75702 – obsługa papierów wartościowych, 

zwiększa się wydatki o kwotę 7.241 zł na odsetki od wyemitowanych w latach 2017, 2018 

obligacji komunalnych, powyższy wzrost jest wynikiem podnoszonych stóp procentowych 

przez NBP. Stan budżetu powiatu po zmianach na dzień 30.06.2022r.: dochody budżetowe – 

57.759.355 zł, przychody/pożyczka, emisja obligacji – 900.000 zł, przychody/nadwyżka z lat 
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ubiegłych – 5.037.525 zł., wydatki budżetu – 61.696.880 zł, rozchody/wykup obligacji 

2.000.000 zł. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Starek przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedmiotowego projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Andrzej Dratwa zapytał o drogę Naramice – Walichnowy. Stwierdził, że droga nie 

spełnia parametrów drogi powiatowej, a także nie ma tam żadnych zakładów pracy. Zwrócił 

uwagę, że bardziej potrzebne są drogi Żdżary – Wójcin, Żdżary – Koziołek. Stwierdził, że nie 

wie jak to się stało, że droga Naramice – Walichnowy została wpisana do harmonogramu dróg. 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że gdyby droga Naramice – Walichnowy nie spełniała 

parametrów drogi powiatowej, to by nią nie była. Stwierdził, że od Naramic do Walichnów 

wielu ludzi dojeżdża do pracy. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że wiele dróg wymaga remontów. Droga Naramice                                 

- Walichnowy została wpisana w zeszłym roku do budżetu za zgodą Rady Powiatu 

Wieruszowskiego. Został złożony wniosek na drogę dojazdową do pól. 

W związku z dalszym brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie autopoprawkę. Oznajmił, że autopoprawka została przyjęta 13 głosami za. 

 

Następnie Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie  uchwałę w sprawie zmian budżetu 

powiatu na 2022 rok wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr XLVIII/214/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022 r. w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok  została podjęta jednogłośnie. 

(W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego  

do Uchwały nr XLVIII/214/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 30 czerwca 2022 r.  

w sprawie zmian budżetu powiatu na 2022 rok). 

 

2)  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026; 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik Elżbietę 

Kubiak o wprowadzenie do tematu. Skarbnik przekazała, że dochody i wydatki budżetowe  

na rok 2022 ujęte zostały w wartościach określonych w uchwale budżetowej wraz z przyjętymi 

zmianami. Dochody planowane na 2022r. wynoszą ogółem 57.759.355 zł, z tego dochody 

bieżące wynoszą 54.327.502 zł, dochody majątkowe wynoszą  3.431.853 zł. Wydatki 

budżetowe na 2022r. po zmianie wynoszą ogółem 61.696.880 zł i ujęte zostały  

w podziale na wydatki bieżące w kwocie 53.468.542 zł, w tym wydatki na obsługę długu 

wynoszą 407.241 zł oraz wydatki majątkowe na wartość 8.228.338 zł. Dochody i wydatki 

przedstawione w uchwale na lata 2023 – 2026 są to wydatki i dochody prognozowane. Budżet 

powiatu według uchwały na 2022r. wykazuje deficyt na kwotę 3.937.525 zł, który planuje się 

pokryć  nadwyżką z lat ubiegłych w kwocie 3.037.525 zł, przychodami z emisji obligacji 

komunalnych w kwocie 450.000 zł oraz pożyczką z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi w kwocie 450.000 zł. W budżecie zaplanowano 
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również rozchody obejmujące wykup zobowiązań z tytułu wcześniej wyemitowanych obligacji 

komunalnych w kwocie 2.000.000 zł. Zadłużenie powiatu na koniec 2022r. wyniesie 

8.400.000zł. Wieloletnia Prognoza Finansowa  Powiatu Wieruszowskiego na lata 2022-2026 

spełnia wymagania określone ustawą o finansach publicznych. Indywidualne wskaźniki,  

o których mowa w art. 243  uofp z dnia 27 sierpnia 2009r. spełniają wymagane relacje.  

Jeśli chodzi o zadania wieloletnie dokonuje się zmian  w zakresie przebudowy drogi Lututów 

– Świątkowice. W 2022r. kwota planowana  830.244 zł (w tym pomoc Gminy Lututów  

w kwocie 523.000 zł, środki własne 307.244 zł; w 2023r. kwota planowana 15.774.626 zł,  

(w tym środki własne 160.550 zł, dofinansowanie 15.614.076 zł. Dokonuje się zmiany 

wniesionej autopoprawką na poprawę stanu technicznego drogi powiatowej nr 4502E Naramice 

- Walichnowy – Czastary. Na realizacje powyższego zadania w roku 2022 zabezpieczono 

kwotę 1.100.000 zł. Dokonuje się zwiększenia nakładów na rok bieżący na dotację dla projektu 

Związku Powiatów Województwa Łódzkiego, wiąże się to ze zmianą harmonogramu wpłat 

wkładu własnego o kwotę 1.062 zł. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Starek przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

autopoprawkę. Oznajmił, że autopoprawka została przyjęta 13 głosami za. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie uchwałę w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej na lata 2022-2026 rok wraz z autopoprawką. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

 13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr XLVIII/215/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2022-2026 

została podjęta jednogłośnie. (W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu 

Wieruszowskiego do Uchwały nr XLVIII/215/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022r. w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata  2022-2026).  

 

3) w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wieruszowskiego na rzecz Gminy Lututów; 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Starostę Stefana 

Pietrasa o wprowadzenie do tematu. Starosta przekazał, że Powiat Wieruszowski w ostatnich 

latach sprzedał gminie Lututów grunty rolne, które w planie zagospodarowania przestrzennego 

i studium Gminy Lututów zostały przeznaczone pod działalność gospodarczą. W momencie 

sprzedaży grunty zostały podzielone na mniejsze działki i jedna z nich została przeznaczona  

na drogę publiczną. Proponuje się, aby ww. działkę o powierzchni 0,8660 ha przekazać 

nieodpłatnie Gminie Lututów. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Ryszard Starek przedstawił pozytywną opinię 

Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  
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W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

uchwałę w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wieruszowskiego na rzecz Gminy Lututów. 

  

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

 13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr XLVIII/216/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022r. w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej własność 

Powiatu Wieruszowskiego na rzecz Gminy Lututów została podjęta jednogłośnie.  

(W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego                                

do Uchwały nr XLVIII/216/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 30 czerwca 2022r.  

w sprawie nieodpłatnego przekazania nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Wieruszowskiego na rzecz Gminy Lututów).  

 

4) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług w zakresie 

publicznego transportu zbiorowego; 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Starostę Stefana 

Pietrasa o wprowadzenie do tematu. Starosta przekazał, że Powiat Wieruszowski od jakiegoś 

czasu prowadzi transport zbiorowy, szczególnie dowóz dzieci i młodzieży do szkół. 

Wykonawca usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego został wybrany na podstawie 

ustawy Prawo zamówień publicznych. Jako jedyne ofertę na realizację usług przewozowych 

złożyło Przedsiębiorstwo Komunikacji Samochodowej Wieluń sp. z o.o. .W związku z potrzebą 

zapewnienia dostępu do przewozów autobusowych konieczne jest zawarcie przez Powiat 

Wieruszowski umowy o świadczenie usług przewozowych na liniach: Czastary – Wieruszów 

przez Bolesławiec, Dzietrzkowice – Wieruszów przez Bolesławiec, Lututów – Wieruszów 

przez Galewice, Wieruszów – Spóle przez Cieszęcin. Warunkiem zawarcia umowy  

o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego jest uzyskanie zgody Rady 

Powiatu Wieruszowskiego. 

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Samorządności Andrzej Dratwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Radny Marek Stojecki zapytał o dopłaty do komunikacji, czy państwowe środki z programu                    

na komunikację, które otrzymuje powiat są brane pod uwagę do dofinansowania transportu 

zbiorowego i podpisanie umowy z przewoźnikiem z Wielunia. Zapytał, jakie to są kwoty? 

Starosta Stefan Pietras odpowiedział, że dopłaty od państwa są wliczane do dofinansowania 

transportu zbiorowego. Przekazał, że dokładnych kwot nie pamięta, ale dopłata jest do 3 zł, 

natomiast ponad tę kwotę dopłaca powiat wraz gminami. Im więcej ludzi korzysta  

z przejazdów, tym mniejsza jest dopłata ze strony powiatu i gmin. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod 

głosowanie uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

 

Radny Piotr Kowalczyk opuścił salę obrad – obecnych 12 Radnych 
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Radny Piotr Kowalczyk powrócił na salę obrad – Obecnych 13 Radnych. 

 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

 13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr XLVIII/217/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022r. w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego została podjęta jednogłośnie. (W załączeniu 

imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu Wieruszowskiego do Uchwały  

nr XLVIII/217/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 30 czerwca 2022r.  

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy o świadczenie usług  

w zakresie publicznego transportu zbiorowego). 

 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie 

dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego; 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowy projekt uchwały  

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Przewodniczący Rady poprosił Starostę Stefana 

Pietrasa o wprowadzenie do tematu. Starosta przekazał, że w uchwale podjętej w maju 

wprowadza się zmianę w treści paragrafu 4, który otrzymuje brzmienie: „Uchwała wchodzi  

w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Łódzkiego, z mocą obowiązującą od dnia 1 czerwca 2022r.” W związku z otrzymanym 

zawiadomieniem z Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi z dnia 20 czerwca 2022r., znak: 

PNIK-I.4131.704.2022 o wszczęciu postępowania odnośnie legalności uchwały  

Nr XLVII/211/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia 26 maja 2022r. w sprawie 

zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo-

wychowawczych typu rodzinnego, w którym zakwestionowano poprawność daty wejścia  

w życie ww. uchwały poprzez brak jej publikacji w Dzienniku Urzędowym Województwa 

Łódzkiego pomimo, że wcześniejsze uchwały podejmowane przez Radę Powiatu 

Wieruszowskiego w tym samym przedmiocie i tej samej treści, nie były kwestionowane przez 

Wojewodę Łódzkiego.  

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Samorządności Andrzej Dratwa przedstawił 

pozytywną opinię Komisji do przedmiotowego projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

W związku z brakiem głosów w dyskusji Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie 

uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty na utrzymanie 

dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego. 

Przewodniczący Rady podał wyniki głosowania: głosowało 13 radnych, w tym:  

 13 głosów za podjęciem, 0 głosów przeciw, 0 głosów wstrzymujących się.  

Oznajmił, że Uchwała nr XLVIII/218/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  

30 czerwca 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty                               

na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego została 

podjęta jednogłośnie. (W załączeniu imienny wykaz głosowania radnych Rady Powiatu 

Wieruszowskiego do Uchwały nr XLVIII/218/2022 Rady Powiatu Wieruszowskiego z dnia  
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30 czerwca 2022r. zmieniającej uchwałę w sprawie zwiększenia zryczałtowanej kwoty  

na utrzymanie dziecka w placówkach opiekuńczo – wychowawczych typu rodzinnego).  

 

Punkt 6 

Sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego (w tym ruchu drogowego) 

oraz skuteczności działania Komendy Powiatowej Policji w Wieruszowie w 2021 roku. 

 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie 

i mieli możliwość zapoznania się z nim. Następnie Przewodniczący poprosił  z-cę Komendanta 

Powiatowego Policji w Wieruszowie Adama Stochniałka o wprowadzenie do tematu.  

Z-ca Komendanta przekazał, że stan bezpieczeństwa w Powiecie Wieruszowskim jest  

na dobrym poziomie. W jednostce w Wieruszowie są solidne podstawy funkcjonowania  

na wysokim, stałym poziomie. Po raz pierwszy od 6 lat nie ma wolnych wakatów. Wszystkie 

stanowiska zostały zapełnione, a nawet jest więcej chętnych niż wolnych miejsc. Jeśli chodzi  

o narkotyki, to nic złego w tym temacie się nie dzieje, policja stara się w pełni kontrolować 

sytuację. Policja stara się rozpoznawać środowisko narkotykowe, docierać do osób, które mają 

kontakt z osobami „handlującymi” narkotykami, aby nie czuły się bezkarne. Jeśli chodzi o ruch 

drogowy, jest to temat trudny i skomplikowany. Ze względu na pogodę oraz na wysokie ceny 

paliw wzrasta ruch rowerzystów, w związku z czym często dochodzi z ich udziałem do zdarzeń 

drogowych. Policja dąży do tego, aby poprawić bezpieczeństwo rowerzystów i osób 

niechronionych. Jeśli chodzi o oszustwa  internetowe, to skala jest porażająca. Codziennie 

zgłaszane są przynajmniej jedno lub dwa zawiadomienia o popełnieniu przestępstwa. 

Oszustwom internetowym sprzyja rozwój informatyczny. Nasze społeczeństwo jeszcze do tego 

nie dorosło, aby zachować daleko idącą ostrożność w posługiwaniu się sprzętem z dostępem 

do internetu. Policja stara się przy pomocy Rejonowego Banku Spółdzielczego  

w Lututowie reagować na te zagrożenia. Prowadzone są działania prewencyjne, został 

stworzony w jednostce specjalny zespół, który dobrze opanował technikę zwalczania tej 

przestępczości. 

 

Dołączyła Radna Wiesława Lewik – Obecnych 14 Radnych. 

 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radny Ryszard Starek zapytał, czy jest możliwość sprawdzenia numerów telefonów osób 

podszywających się pod różne instytucje. Radny stwierdził, że on też otrzymywał wiadomości 

od oszustów i dzwonił do Komendy Policji aby podać numer telefonu, z którego otrzymał 

wiadomość, jednak pracownicy komendy nie byli zainteresowani. 

Radna Iwona Szkopińska przekazała, że powiat w sprawozdaniu za rok 2021 ma wykazane 260 

przestępstw kryminalnych, a miasto 4. Stwierdziła, że jest to szokująca statystyka.  

Radna zapytała, czy Komenda Policji w Wieruszowie ma nieoznakowany pojazd? 

Radna przekazała, iż nawiązując do informacji o oszustwach internetowych, które podała  

na poprzedniej sesji poinformowała, że  będąc sekretarzem w różnych miastach miała 

doświadczenie, iż policja zamieszczała informacje o oszustwach internetowych w różnych 

lokalnych portalach internetowych aby przestrzec społeczeństwo przed oszustami. Radna 

zapytała, czy policja przekazuje informacje o oszustwach do portali internetowych. 
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Radna przekazała również, że są nowe światła zamontowane na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej  

i ul. Prusa, w związku z powyższym, czy są już jakieś opinie ze strony Policji i Powiatowego 

Zarządu Dróg, czy światła spełniły oczekiwania społeczeństwa odnośnie bezpieczeństwa  

i przepustowości. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji w Wieruszowie Adam Stochniałek przekazał, że jeśli 

chodzi o numery telefonów oszustów internetowych, policja codziennie otrzymuje informację 

za pośrednictwem  Komendy Wojewódzkiej z kraju, iż likwidowana jest grupa dokonująca 

oszustw internetowych. Z reguły Komenda otrzymuje wykazy z kilkoma setkami numerów 

telefonów. Do oszustw wykorzystywane są karty sim jednorazowe, wymieniane co kilkanaście 

minut. Nie ma możliwości przekazania wszystkich numerów do publicznej wiadomości. 

Jeżeli chodzi o nieoznakowane samochody, to jest kilka na naszym terenie, natomiast nie                      

ma auta z rejestratorem obrazu. Bardzo często przyjeżdża taki pojazd z Wielunia, jak również 

z Komendy Wojewódzkiej tzw. grupa Speed. Średnio raz w miesiącu przyjeżdża na nasz teren 

grupa Speed, nie są to działania prewencyjne, natomiast powodują przestrzeganie przepisów 

drogowych. 

Jeżeli chodzi o przestępstwa, niestety tak jest skonstruowana statystyka, że to, co na co dzień 

oceniamy jako przestępstwo, w danych statystycznych jest to jednorazowy czyn. Jeśli mamy 

do czynienia z oszustem, który dopuścił się kilkaset przestępstw, natomiast na terenie powiatu 

wieruszowskiego popełnił jedno, na terenie kraju było ich 260, to wszystkie  

te przestępstwa są kumulowane i wykazywane jako popełnione na terenie naszego powiatu. 

Statystycznie zaciemnia to obraz rzeczywistości. 

Jeżeli chodzi o światła drogowe, to każde działanie, które ma na celu poprawę bezpieczeństwa 

jest jak najbardziej pozytywne i powoduje, że wzrasta poczucie bezpieczeństwa u obywateli. 

Czy te światła przyniosą zamierzony efekt będzie można określić w dłuższej perspektywie 

czasu.  

Radny Andrzej Dratwa poinformował, że w mediach społecznościowych ukazała się 

informacja o Panu, który ma wystawione samochody przy Turbinie, że jest nierzetelny, posiada 

auta kradzione, przebijane są numery. Zapytał, czy taka informacja dotarła do Policji. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że Policja nie otrzymała takiej 

informacji. Stwierdził, że Policja zainteresuje się tą sprawą. Gdyby były jakieś podejrzenia  

to pracownicy operacyjni zajmujący się rozpoznaniem branży samochodowej realizowaliby 

czynności wyjaśniające. Podchodźmy do tej informacji z dużym dystansem. 

Radny Marek Stojecki zapytał o ścieżkę rowerową od ul. Wrocławskiej przez ul. Podzamcze  

i jest wytyczony kierunek jazdy na tej ścieżce, natomiast ludzie jeżdżą dwukierunkowo. Czy 

jest to prawidłowe? Radny był świadkiem zdarzeń rowerzysty z kierującym autem 

wyjeżdżającym z Dino. Według oznakowania z prawej strony nie powinni jeździć rowerzyści. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że nowelizacja ustawy wprowadziła 

możliwość poruszania się rowerzystów po ścieżce rowerowej w obu kierunkach. Rowerzysta 

na ścieżce rowerowej ma pierwszeństwo. 

Radna Iwona Szkopińska stwierdziła, że należy prawidłowo oznakować ścieżki rowerowe. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że rozmawiał o tym z Naczelnikiem 

Wydziału Ruchu Drogowego i oznakowanie zostanie poprawione oraz dodatkowo będą 

ustawione znaki dla wyjeżdżających z Turbiny, aby zwrócić uwagę na rowerzystów 

poruszających się drogą poprzeczną. 
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Radna Zofia Siwik opuściła salę obrad – obecnych 13 Radnych. 

Radna Irena Dundziak opuściła salę obrad – obecnych 12 Radnych. 

 

Radny Dariusz Sowiński poprosił, aby Policja przygotowała kampanię w mediach lokalnych 

uświadamiającą kierowców w związku z zaostrzeniem przepisów drogowych. Radny 

stwierdził, że największe problemy są na przejściach dla pieszych. 

Radny zapytał również, czy nowe przepisy wpłynęły radykalnie na poprawienie 

bezpieczeństwa ruchu. 

Radny zapytał, czy „najazdy” grup zewnętrznych jeszcze będą. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji odpowiedział, że jeśli chodzi o pieszych na przejściach 

dla pieszych to jest trudny temat. Bez względu na zachowanie pieszych należy zatrzymać się 

przed przejściem i przepuścić pieszego. Mandaty za nieustąpienie pierwszeństwa pieszemu                

są bardzo wysokie. Stwierdził, że działania profilaktyczne, instruujące kierowców będą 

prowadzone. 

Jeżeli chodzi o nowe stawki mandatów, to można się opierać jedynie na danych krajowych.  

W pierwszej fazie po wprowadzeniu zaostrzonych przepisów ilość zdarzeń drogowych, 

wykroczeń znacząco spadła. W tej chwili szum medialny przycichł, ludzie zapomnieli i ilość 

wykroczeń wróciła na „normalne tory”. 

Nie ma czegoś takiego jak „najazdy” policji. Jeżeli ktoś przestrzega przepisów ruchu 

drogowego to nie ma czego się obawiać. 

Radny Dariusz Sowiński stwierdził, że jeśli sytuacje są niegroźne to policjanci powinni 

pouczać, a w sytuacjach niebezpiecznych karać mandatami. 

 

Radny Mariusz Dychto opuścił salę obrad – obecnych 11 Radnych. 

 

Radna Zofia Siwik powróciła na salę obrad – obecnych 12 Radnych. 

 

Radna Irena Dundziak powróciła na salę obrad – obecnych 13 Radnych. 

 

Radny Adam Musiała przekazał, że jeśli chodzi o światła na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej  

i ul. Prusa ruch jest płynny, nie ma korków. 

Jeśli chodzi o wyniki Komendy, to jesteśmy powiatem w czołówce Województwa Łódzkiego. 

Radny pogratulował Policji. 

Starosta Stefan Pietras podziękował Policji w imieniu Zarządu za działania, dzięki którym 

czujemy się bezpiecznie. Poprosił aby policjanci zwracali uwagę na parkujące auta na ścieżkach 

rowerowych i rowerowo – pieszych, na auta ciężarowe, które jeżdżą drogami nie 

przeznaczonymi dla takiego tonażu oraz na zajmowanie pasa drogowego – sprawdzić czy 

zostało wydane zezwolenie przez PZD w Wieruszowie. 

Z-ca Komendanta Powiatowego Policji podziękował Staroście i Radzie Powiatu 

Wieruszowskiego za współpracę. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 
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Punkt 7 

Ocena stanu sanitarnego powiatu wieruszowskiego za rok 2021. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową ocenę  

i mieli możliwość zapoznania się z nią.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Starosta Stefan Pietras zapytał co się poprawiło a co się pogorszyło w dziedzinie sanitarnej. 

Ewa Żóraw przekazała, że rok 2021 był spokojny i bardzo pracowity. Nie było problemów 

sanitarno – higieniczno – epidemiologicznych. Pracy było bardzo dużo, wykonywało ją 17 osób 

na 16 etatach. Od dwóch lat wprowadzana jest bardzo duża zmiana z pracy „papierkowej”   

na pracę elektroniczną. Praca odbywa się w zintegrowanych systemach: granicznym, Sepisie. 

Sanepid współpracuje z systemem gabinet gov. Za innowacyjność, za ogrom pracy przy 

wprowadzaniu tego typu zmian, Inspekcja Sanitarna otrzymała nagrodę ONZ  

za innowacyjność.  Podziękowała za bardzo dobrą współpracę Panu Staroście, Policji, Straży, 

Nadzorowi Budowlanemu, Weterynarii. 

Radny Dariusz Sowiński zapytał o największe problemy przy zwalczaniu Covid na naszym 

terenie. 

Ewa Żóraw odpowiedziała, że rok 2021 nie był już takim wielkim problemem. Usprawniona 

została praca poprzez przejście na pracę elektroniczną oraz testowanie w POZ ułatwiło pracę 

sanepidowi. Przekazała, że Inspekcja Sanitarna przechodzi rewolucję, przez pracę  

w zintegrowanych systemach ogólnokrajowych. Zmiana organizacji pracy. 

Radna Iwona Szkopińska stwierdziła, że jednostki przychodzą tylko raz w roku, czekają dwie 

godziny i chcą przedstawić przygotowane materiały.  

Radna przekazała, że Sanepid od 2018 roku ma decyzję, którą wydłużył dla szpitala  

na zorganizowanie zbiornika na wodę. Zapytała, czy Pani Dyrektor Ewa Żóraw ma informacje 

dlaczego tego zbiornika nie ma? 

Radna zauważyła, że 3999 kontroli, czyli bez spraw covidowych na pracownika przypada 100 

kontroli. Przekazała podziękowania dla pracowników Sanepidu w imieniu własnym, 

wszystkich obecnych oraz mieszkańców, za to że możemy czuć się bezpiecznie. 

Radna zauważyła tendencję wzrostową jeśli chodzi o gruźlicę, boleriozę i odrę. Zasugerowała 

działania prewencyjne. 

Radny Adam Musiała przekazał, że jeśli chodzi o „ogródek piwny” w Rynku nie ma 

udostępnionych przez właściciela toalet. Klienci korzystają z toalety publicznej. Niestety  

ze względu na dużą liczbę klientów toaleta publiczna nie spełnia zadania. Są skargi 

mieszkańców, że klienci korzystają zamiast z toalet z miejsc niedozwolonych m.in. obok 

budynków, kwiaty, krzaki. Radny stwierdził, że właściciel powinien zapewnić toaletę. 

Radny Andrzej Dratwa zapytał, czy są legalne kąpieliska w Powiecie Wieruszowskim. 

Starosta odpowiedział, że nie ma kąpielisk, natomiast zbiornik przy szpitalu będzie w tym roku 

zapewniony. 

Starosta Stefan Pietras podziękował w imieniu całego społeczeństwa wszystkim inspekcjom  

za wykonaną pracę, a w szczególności strażakom, którzy mają wielki zakres działania. 

Starosta przekazał, że informatyzacja może pomóc. 

Dyrektor Inspekcji Sanitarnej przekazała, że wyegzekwowane zostanie, aby do końca roku 

został zamontowany zbiornik na wodę. 
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Jeżeli chodzi o boleriozę jest lepsza wykrywalność. 

Jeżeli chodzi o odrę, trudno przewidzieć, procedury „poszły” do lekarzy POZ. 

Jeśli chodzi o ogródki piwne to właściciel nie ma obowiązku zapewnienia toalety.  

W Wieruszowie brakuje toalet publicznych. 

Nie ma legalnych kąpielisk na terenie Powiatu Wieruszowskiego. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 8 

Informacja z działalności Powiatowego Lekarza Weterynarii w Sieradzu na temat 

realizacji zadań Inspekcji Weterynaryjnej na obszarze Powiatu Wieruszowskiego za rok 

2021. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową informację  

i mieli możliwość zapoznania się z nią. Następnie Przewodniczący poprosił Powiatowego 

Lekarza Weterynarii Leszka Przewłockiego o wprowadzenie do tematu. Lekarz Weterynarii 

przekazał, że inspekcja weterynaryjna wypełnia zadania z zakresu ochrony zdrowia zwierząt 

oraz bezpieczeństwa produktów pochodzenia zwierzęcego w celu zapewnienia ochrony 

zdrowia publicznego. W informacji szczegółowo przedstawione są działania Inspekcji 

Weterynaryjnej. W 2021 roku w powiecie wieruszowskim stwierdzono 2 gospodarstwa uznane 

za ogniska choroby afrykańskiego pomoru świń (ASF), zostały „przywleczone” z zewnątrz. 

Radykalne działania pozwoliły uniknąć ryzyka rozprzestrzeniania się choroby. Koszty 

inspekcyjne w związku z ASF skalkulowano na około 4.000.000 zł. W 2021 roku w powiecie 

wieruszowskim stwierdzono w jednym gospodarstwie ognisko choroby skażone wysoko 

zjadliwą grypą ptaków. Ognisko zostało zlikwidowane poprzez uśmiercenie ptaków w sposób 

pozwalający uniknąć ryzyka rozprzestrzeniania się czynnika chorobotwórczego. Stwierdzono 

również jedno ognisko zgnilca amerykańskiego w gospodarstwie pasiecznym. Ognisko 

zlikwidowano we wrześniu. 

Lekarz weterynarii Leszek Przewłocki przekazał, że zaczyna się pojawiać wścieklizna. 

Wydawało się, że jest to choroba, o której można zapomnieć. W latach 90 – tych szczepione 

były lisy, które stanowią główny rezerwuar tej choroby. Następnie zaniechano szczepień  

w Polsce zachodniej i centralnej, ze względu na sporadyczne przypadki wścieklizny.  

Z uwagi na pojawienie się wielu przypadków choroby w województwie mazowieckim,  

a także w okolicach województwa łódzkiego, wznowiono szczepienia przeciwko wściekliźnie. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

 

Radny Marek Stojecki opuścił salę obrad – obecnych 12 Radnych. 

 

Radny Mariusz Dychto powrócił na salę obrad – obecnych 13 Radnych. 

 

Radny Dariusz Sowiński przekazał podziękowania dla służb weterynaryjnych za ogrom pracy. 

Jeśli chodzi o wściekliznę zwrócił się z prośbą, aby wystosować komunikat informujący 

społeczeństwo o konsekwencjach niezaszczepienia psów i kotów. 

 

Radny Ryszard Starek przekazał, że po ostatnim zakażeniu ASF wielu hodowców zaniechało 

produkcję trzody chlewnej, ze względu na niską cenę i duże ryzyko. Stwierdził, że teraz zostali 
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tylko profesjonaliści specjalizujący się w produkcji trzody chlewnej, którzy zwracają uwagę  

na bioasekurację. Hodowcy są wdzięczni za pomoc dla Inspekcji Weterynaryjnej, jednak 

hodowcy zwracają uwagę, aby do minimum ograniczyć chodzenie po chlewniach. Stwierdził, 

że największymi roznosicielami chorób są lekarze weterynarii. 

Radny przekazał, że choroby Aujeszkyego nie ma już w Polsce, a mimo to jest pobierana krew 

od trzody. Stwierdził, że skoro nie ma przypadków choroby powinno być zaniechane  

to badanie. 

Radny Piotr Kowalczyk zapytał w imieniu społeczeństwa, czy są jakieś wymogi sanitarno                          

– weterynaryjne określające bezpieczne składowanie odpadów w ubojniach, ponieważ 

mieszkańcy odczuwają w promilu 1 km bardzo uciążliwe zapachy, szczególnie w godzinach 

wieczornych. 

Radna Iwona Szkopińska przekazała podziękowania dla Inspekcji Weterynaryjnej  

za działania. Radna zapytała, czy w związku z ubiciem ponad 4.000 sztuk świń rolnicy dostali 

już odszkodowania. 

Radna poinformowała, że popiera wniosek Radnego Dariusza Sowińskiego dotyczący 

komunikatu w sprawie wścieklizny. 

Lekarz Weterynarii przekazał, że postara się przygotować komunikat dot. wścieklizny  

i przekazać do gmin. 

Nie zgodził się z Radnym Ryszardem Starkiem, że im mniej wizyt lekarzy weterynarii, tym 

zwierzęta są zdrowsze. Lekarze weterynarii są dobrze przygotowani z bioasekuracji i nie 

stanowią zagrożenia dla zwierząt. Lekarz wchodzi po to, aby ocenić stan utrzymania zwierząt, 

jak również w przypadku wystawiania świadectw zdrowia, musi zwierzęta zbadać. 

Jeśli chodzi o chorobę Aujeszkyego, to rzeczywiście od kilku lat nie było przypadków, 

jednakże 2 lata temu zdarzył się nieswoisty incydent, ze względu na przepisy prawa uznany  

za dodatni przypadek. Wszystkie stada świńskie na naszym terenie mają status urzędowej 

wolności, jednak obszar kilku sąsiednich powiatów posiada status wolności od wirusa choroby 

Aujeszkyego. 

 

Radny Marek Stojecki powrócił na salę obrad – obecnych 14 Radnych. 

 

Lekarz Weterynarii Leszek Przewłocki stwierdził, że uboczne produkty pochodzenia 

zwierzęcego przechowywane są w chłodniach albo specjalnych kontenerach. Większym 

problemem są jednak zanieczyszczenia obornikiem, który w momencie rozładunku wydziela 

niekorzystny zapach. Inspekcja będzie przyglądać się poruszanym tematom. 

Przekazał, że wszystkie odszkodowania zostały wypłacone rolnikom. 

Radny Ryszard Starek stwierdził, że jeśli padnie zwierzę to rolnik musi niezwłocznie 

powiadomić firmę utylizacyjną. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 9 

Informacja z działalności Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego w Wieruszowie 

za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową informację  

i mieli możliwość zapoznania się z nią.  

Przewodniczący otworzył dyskusję. 
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Starosta Stefan Pietras zapytał, czy ład budowlany poprawia się, czy pogarsza i w jakim stopniu 

jest świadomość społeczna stosowania prawa budowlanego. 

Powiatowy Inspektor Nadzoru Budowlanego Roman Kula przekazał, że w inspektoracie 

pracują 4 osoby. Sytuacja na rynku budowlanym w 2021 roku była lepsza, było ponad 60 

zgłoszeń więcej niż w poprzednim roku. Świadomość budowlana społeczeństwa jest nikła, 

ponieważ przepisy budowlane dość często się zmieniają, jednak ogólnie na rynku budowlanym 

świadomość nie jest zła. 

 

Radna Irena Dundziak opuściła salę obrad – obecnych 13 Radnych. 

 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 

 

Punkt 10 

Informacja z działalności Komendy Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej                                      

w Wieruszowie za 2021 rok. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotową informację  

i mieli możliwość zapoznania się z nią. Następnie poprosił Naczelnika Karola Brylaka  

o wprowadzenie do tematu. Naczelnik przekazał, że zakres działań, który został przypisany 

Państwowej Straży Pożarnej, jak również Ochotniczej Straży Pożarnej cały czas rośnie. Wynika 

to z postępu cywilizacyjnego, ale również ze zmian prawnych, które cały czas ewoluują w celu 

poprawy bezpieczeństwa obywatela. Podziękował za ciepłe słowa Pana Starosty pod adresem 

straży, wyraził nadzieję, że spełniają oczekiwania społeczeństwa. 

Przewodniczący otworzył dyskusję. 

Radna Iwona Szkopińska przychyliła się do gratulacji i podziękowań.  

Zapytała, dlaczego dofinansowania dla OSP są teraz niższe niż kilka lat temu. 

Naczelnik przekazał, że rzeczywiście dofinansowania są niskie, jednakże jest to jeden  

ze środków finansowania. Szereg środków płynie z różnych źródeł. Skala środków 

przekazywanych na ochronę przeciwpożarową w przeciągu 10 lat znacznie wzrosła. Jednostki 

OSP, które są w KSRG pod względem wyposażenia nie różnią się niczym od jednostek PSP. 

Większość ludzi nie rozróżnia strażaków z Państwowej Straży Pożarnej od strażaków  

z Ochotniczych Straży Pożarnych, ale oczekują rzetelnej fachowej pomocy. Poprzez szereg 

szkoleń, jak również wyposażenie sprzętowe, strażacy starają się sprostać oczekiwaniom 

społeczeństwa. Jest jeszcze dużo elementów do poprawy, jak choćby wymiana samochodów, 

ale również dyspozycyjność druhów ochotników, którzy działają społecznie. 

 

Radna Irena Dundziak powróciła na salę obrad – obecnych 14 Radnych. 

 

Przewodniczący Rady przekazał podziękowania dla straży za wyniki, za pracę                                            

dla społeczeństwa.  

Starosta Stefan Pietras powtórzył podziękowania dla strażaków zawodowych oraz strażaków 

ochotników. 

W związku z brakiem dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący zamknął ten punkt. 
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Punkt 11 

Sprawozdanie Przewodniczącego Zarządu Powiatu Wieruszowskiego z pracy Zarządu  

w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady oznajmił, że wszyscy radni otrzymali przedmiotowe sprawozdanie  

i mieli możliwość zapoznania się z nim (materiał w załączeniu do protokołu).  

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Radny Andrzej Dratwa zadał pytanie związane z rozważeniem przekazania drogi powiatowej 

nr 4718E Kuźnica Skakawska – Biadaszki – Piaski Gminie Wieruszów. W związku  

z powyższym Radny zapytał, jaka jest odpowiedź Burmistrza Wieruszowa. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że ww. droga znajduje się pomiędzy dwoma gminnymi 

drogami – drogą Gminy Łęka Opatowska powiatu kępińskiego i drogą Gminy Wieruszów. 

Gmina Łęka Opatowska dostała dofinansowanie i wyremontowała drogę na terenie powiatu 

kępińskiego, natomiast powiat wieruszowski nie będzie remontował tej drogi, ponieważ  

są inne pilniejsze potrzeby. Zostało wystosowane pismo do Burmistrza Gminy Wieruszów  

z propozycją przejęcia drogi Kuźnica Skakawska – Łęka Opatowska. Burmistrz Wieruszowa 

przekazał, że jeśli Urząd Marszałkowski przyzna 100 % dofinansowania na tę drogę, Gmina 

Wieruszów przejmie tę drogę. 

 

Punkt 12 

Zapytania zwykłe i odpowiedzi. 

 

Radny Andrzej Dratwa poprosił o terminowe i konkretne „łatanie dziur” i wyrw na drogach  

„od A do Z”, oraz wykaszanie poboczy. Zgłaszane przez Radnego drogi są pomijane. 

Zgłoszenie dotyczące wyrwanej kostki w Żdżarach, też nie zostało zrealizowane.  

Zapytał o ścieżki rowerowe, które miały być przy drogach powiatowych. 

Radny Ryszard Starek ponowił pytanie z poprzedniej sesji, a mianowicie nie zostało nic 

zrobione w kwestii naprawy „dziur” w miejscowości Wójcin, które niechlujnie „zalepiła” firma 

podnajęta przez PZD.  

Radny podziękował za poprawienie przepustu na ul. Wieluńskiej. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że ścieżki rowerowe nie zostały zapomniane, mogą być 

realizowane w ramach planowanych inwestycji.  

Dyrektor PZD Andrzej Parzonka przekazał, że drogi są „łatane” w miarę możliwości  

z harmonogramem. Trzeba przyznać, że niektóre drogi straciły swoją żywotność, dlatego 

„łatanie” nie przynosi zamierzonych rezultatów. Chodniki również są naprawiane zgodnie  

z planem. Jeśli chodzi o wykaszanie traw, nie będzie całkowite wykaszanie, ponieważ 

pojawiają się głosy, że trawa jest pożyteczna, zatrzymuje wilgoć. Wykaszane zostaną trawy  

na miarę potrzeb wynikających z bezpieczeństwa ruchu drogowego. 

Radny Adam Musiała stwierdził, że „na Zachodzie” nie wykasza się już dróg. Chciałby złożyć 

wniosek do PZD w Wieruszowie aby wykaszane były tylko trawy na 1 metr, natomiast resztę 

zostawić aby zatrzymana była wilgoć. 

Radny Dariusz Sowiński zwrócił się z prośbą, aby dokładniej przyjrzeć się drodze przez 

Jutrków i poprawić uszkodzone elementy. 

Radny Piotr Kowalczyk nawiązując do wypowiedzi Radnego Adama Musiały stwierdził,                       

że zostało już ustalone na Zarządzie, że będą dwa pokosy na 1 metr. 
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Starosta Stefan Pietras przekazał, że ze względu na sezon wakacyjny w miesiącu lipcu nie 

będzie sesji. Jednakże może będzie konieczność zwołania sesji nadzwyczajnej, dlatego zwrócił 

się z prośbą do Radnych aby informowali o wyjazdach, dla ułatwienia kontaktu.  

Radna Iwona Szkopińska stwierdziła, że dobrze byłoby zrobić objazd po drogach powiatowych  

we wrześniu. 

Zwróciła się z prośbą do Dyrektora PZD Andrzeja Parzonki o przygotowanie informacji, czy 

światła na skrzyżowaniu ul. Warszawskiej i ul. Prusa spełniły oczekiwania społeczeństwa 

odnośnie bezpieczeństwa i przepustowości. 

Starosta Stefan Pietras przekazał, że nie było skarg na założone światła, mieszkańcy 

pozytywnie odebrali tę inwestycję. Jeżeli chodzi o objazd dróg, zostanie ustalony dogodny 

termin dla wszystkich Radnych. 

Przewodniczący Rady poinformował, że chciałby zwołać Konwent Przewodniczących  

w najbliższym czasie, o terminie Przewodniczący zostaną poinformowani. 

 

Punkt 13 

Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady o godzinie 16:07 zamknął 

obrady XLVIII Sesji Rady Powiatu Wieruszowskiego. 

 

 

 

  Protokołowała               Przewodniczył 

 
Dominika Wełna – Papciak 


